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Tržišče bančništvo zakonodaja
Uvodoma smo v prejšnji številki omenili, da je

osrednja naloga gospodarstva predvsem uresničeva-
nje zakona o združenem delu, seveda ne le tako, da v
svojih aktih zamenjamo besede in stavke, temveč da
zdravo gospodarimo in ne pričakujemo - kadar slabo
planiramo, izdelujemo in prodajamo - v nedogled po-
moči širše družbe.

Naj še enkrat omenimo, da so se vabilu na Okroglo
mizo Dogovorov odzvali vsi povabljeni - predstavniki
Angore, Autocommerca, Emone, Emone-Centromer-
kurja, GHT, Ljubljanske banke, Kompasa, Komunalne-
ga podjetja Ljubljane, Iskra-Vege, Zmaja, Pletenine,
Tribune, Medobčinskega odbora GZS za Ljubljano in
izvršnega sveta SOb Ljubljana-Center. V tem nadalje-
vanju so spregovorili o pozitivnih gibanjih v svojih
delovnih organizacijah ter o drugih razmišljanjih v
zvezi z vpeljevanjem ustave, zakona o združenem delu
ter ostalih družbeno dogovorjenih norm v prakso.

uredništvo

Štirje Ljubljančani v
avtomobilu
Stanko IIjažMogoče smo res spe-
cifična branža, ki pa je po našem
mnenju nadvse pomembna, saj

pridejo v Ljubljani štiri osebe na
eno osebno vozilo. V devetih me-
secih smo v Autocommercu dose-
gli nekatere rezultate, ki smo jih
načrtovali šele do konca leta. Ra-
zmerje med osebnimi dohodki in
skladi je 35 proti 65, rast dohodka

pa prehiteva rast osebnih dohod-
kov za 12 odstotkov. Vzrok ugo-
dnim rezultatom ni le konjunktu-
ra na našem in zahodnem tržišču,
ampak tudi to, da smo začeli uva-
jati stabilizacijske ukrepe že dolgo
prej, preden je Skupščina Jugo-
slavije sprejela zakon o združe-
nem delu. Ko je začela Jugoslavija
uvažati moderno avtomobilsko
industrijo, smo kottedaj pretežno
zastopniško podjetje videli ne sa-
mo priložnost, ampak tudi svojo
dolžnost, da posredujemo tehno-
logijo tujih partnerjev za našo in-
dustrijo na najcenejši in najugo-
dnejši način. S tem smo prispevali
k avtomatskemu upadanju uvoza.
Z vsemi, ki so kupili licence, smo
se že dolgo pred zakonom o zdru-
ženem delu povezali na podlagi
skupnih ciljev. Uvozni izdelek
smo nadomestili z doma nareje-
nim - tu je eden od vzrokov naših
dobrih poslovnih rezultatov. Do-
taknil bi se vprašanja, ki je v tem
pogovoru večkrat prisotno: kaj je
z občino Center, da se trgovina seli
iz nje. Tudi avtomobilska branža
ugotavlja, da kupec želi dobiti vse
vistitrgovini, na istem mestu - od
žarometa do servisa. Po svetu se
uveljavljajo avtomobilske proda-
jalne, tim, autoshopingi. To jetudi

v našem petletnem načrtu, zaradi
tega pa se bomo preselili za Beži-
grad. Opozoril bi tudi na to, da
vedno večje restrikcije onemogo-
čajo načrtovanje dohodka. Meni-
mo, da bi se morali v republiki ali
pa tudi y občini Center sestati za-
stopniki, da ne bi več uvažali ogro-
mno repromateriala po višjih
uvoznih deviznih cenah, kot pa je
to potrebno. Pogosto se dogaja, da
dobavitelj rezervnega dela le-tega
prodaja v Jugoslavijo preko avto-
mobilske tovarne, to pa je za 30 do
40 odstotkov dražje, kot če bi ku-
povali rezervne dele direktno pri
proizvajalcu. Na območju vse Ju-
goslavije znese to milijone mark.
Kupovanje rezervnih delov di-
rektno pri proizvajalcu je ena na-
ših temeljnih postavk, na ta način
smo v enem letu privarčevali 2,2
milijona mark. Takšna pobuda, ki
bi jo dal neki organ in bi veljala za
vse uvoznike, bi nam krepko pri-
pomogla izboljšati zunanjetrgo-
vinsko bilanco. Drug problem so
servisi. Doslej so bili motivirani za
kupovanje čim dražjega materiala
s čim večjim rabatom, tako so vča-
sih, sicer nepravilno, reševali zgu-
bo zaradi neustrezne cene ure ser-
visne usluge. Z novimi predpisi o
cenah je teh špekulacij konec, po-

sledica tega pa se bo verjetno ka-
zala v zgubi mnogih servisov. Za-
radi naše počasne administracije
so lani, ko je zapadel sneg, rešilni
avtomobili obstali, ker niso dobili
zimskih gum, čeprav ustreznih
doma nismo delali, uvoz le-teh pa
je bil prepovedan. Pa ne le rešilni
avtomobili, tudi avtomobili tistih,
ki so take ukrepe sprejeli.

Še nekaj besed o uresničevanju
zakona o združenem delu. Naše
komisije za njegovo uveljavljanje
so delavne, že dolgo je tega, kar
smo združili delo in sredstva z
drugimi organizacijami. Pravega
dohodkovnega odnosa v celot-
nem reprodukcijskem procesu pa
v našem povezovanju še nismo
našli. Morda smo bili mi kot trgo-
vina malce negativno prikazani
kar se tiče povezovanja z industri-
jo, opozoril bi zato, da nam je tež-
ko priti z industrijo dlje od klasič-
nih kupoprodajnih pogodb, ho-
Cem reči, da industrija sama tudi
ne kaže dovolj razumevanja za po-
vezovanje

Verjetno bi bilo dobro, če ne bi
poslušali samo, da je nekdo neren-
tabilno gospodaril, ampak da bi
spregovoril tudi kaj o vzrokih. Od-
krivanje teh vzrokov bi pomenilo
boljše gospodarjenje tudi za dru-

Učinkoviti ukrepi N
Bojan PiceljrNaj začnem, s tega
konca, čeprav sem prej nart^eraval
drugače. Poleg svoje osnovne
funkcije sem bil izvoljen za pred-
sednika sanacijske komisije Mo-


